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Na Željo Kluba i d r i j s k i h študentov objavljamo njihovo 
r e s o l u c i j o . 

KLU3 IDRIJSKIH ŠTUDENTOV 
na s v o j i I„redni l e t n i skupščini dne 26.XI.1966 sprejema 

R E S O L U C I J O 
Klub i d r i j s k i h študentov predstavlja združenje skupine 

občanov, k i s t o j i nasproti občini s i c e r v nekem specifičnem 
položaju, izvirajočem i z svoje konkretne Življenjske s i t u a 
c i j e , vendar ostaja vseeno enakopravni član političnoterito-
r i s l n e skupnosti - i d r i j s k e občine. Združuje nas tako naš živ
l j e n j s k i položaj kot naše skupno delo, nenazadnje pa tudi živ 
inter e s za vse družbene procese, k i se r a z v i j a j o v naši občini 
Kot bodoči visokoizobraženi kader, k i se bo prej a l i s l e j stro 
kovno i n družbeno vključil v življenje občine, občutimo Član? 
kluba potrebo po spremljanju družbenih dogajanj v občini,in 
h k r a t i tudi potrebo po možnosti za aktivno opredeljevanje v 
zvezi s temi dogajanji. 



Ker se zaradi svojega položaja.ne moremo kontinuirano 
opredeljevati i n delovati znotraj Obstoječe družbeno organi
zacijske strukture 8 smo s i i z b r a l i ustavno možnost opredelje
vanja i n delovanja kot skupina občanov^ z a i n t e r e s i r a n i h za 
vsa konkretna vprašanja družbenega razvoja i n v zvezi s tem 
delovanja i n razvoja družbeno t e r i t o r i a l n e skupnoati, k i j i 
pripadamo«, V spekter naših družbenih odnosov i n a k t i v n o s t i 
spada tako aktiven odnos do vseh problemov« k i so bistvenega 
pomena za vso občino, kakor tudi do teh, k i os postavljajo 
na r e l a c i j i med študentom i n družbo, a l i boli. je rečeno j na re
l a c i j i med študentom i n zanj zainteresirano družb?no skupnos-
tjOo Z danostjo enakopravnega sodelovanja z družbeno p o l i t i 
čnimi t e l e s i občine b i b i l a postavljena ognova za konkretno 
reševanje skupnih družbenih problemov, k i so del naše sedanje 
i n bodoče stvarnosti« Čutimo dolžnost, da s svojega stališča 
ocenimo družbena dogajanja, ka t e r i h del smo, kot tudi zahteva
mo, da bi b i l a naša stališča primerno upoštevana v okviru 
d a l j n j i h potreb i n možnosti« 

Osnovni pogoj za uspešen študij je nedvomno materialni 
položaj študenta«, Kljub mnogim zahtevam študentov i n splošnim 
hotenjem vseh, k i pravilno vrednotijo visokošolski študij kot 
družbeno potrebno delo i n zato čutijo potrebo, da se zagotovi 
vsem sposobnim mladim ljudem.šolanje, organi naše družbene 
uprave tega niso u s p e l i u r e d i t i z zakonom;«, Tudi predlog nove
ga zakona o štipendiranju ne zagotavlja srsdstev, ampak samo 
predpisuje odnose med pogodbenima strankama (Štipenditorjem 
i n študentom) v primerih, ko so sredstva že zagotovljena. 

Struktura študentov na l j u b l j a n s k i u n i v e r z i zadnja l e t a 
vse b o l j zaskrbljujoče kaže na razšlojevanje naše družbe« 
Medtem ko je za študij sposobnih mnogo, pa ugotavljamo, da 
študira lahko samo t i s t i , k i ima denar« To dejstvo ne samo 
da n i v skladu z osnovnimi idejnimi p r i n c i p i naše družbe,, am
pak je najslabša oftnova za kakršnokoli kadrovsko p o l i t i k o o 
I.Jaterialna s e l e k c i j a se v v e l i k i meri izvrši Že na prehodu i z 
osnovne na srednjo šolo« Ta problem v naši občini na srečo n i 
tako pereč«, Očitno pa j e , da veliko s t a v i l o absolventov gimna
z i j e , k i izhajajo i z kmečkih i n delavskih družin, nima materi
alne možnosti za nadaljevanje šolanja, ne glede na sposobnosti« 

Študentje se ne moremo s p r i j a z n i t i s s t i h i j s k i m reševanjem 
tega vprašanja i n ugotavljamo, da nam preostaja samo še možnost 
samostojnega iskanja rešitve tega problema.. Študentje i d r i j s k e 
občine smo že pred letom dni sprožili a k c i j o za ustanovitev 
skupnega štipendijskega sklada v komtani« Izhodišča i n argumen
t i za to zamisel so znani, vendar navajamo še enkrat osnovne 
motive« 

Sklad naj b i s 
- zagotovil enoten i n demokratičen način razdeljevanja 

štipendij na področju komune po načelu - sposobni naj šiudi*-
raj o 

- odpravil r a z l i k e med višinami štipendij, k i so zdaj med 
posameznimi gospodarskimi organizacijami v e l i k e , i n k i še zda-
leč niso samo i z r a z različnih materialnih možnosti štipendi
to r j e v , ampak predvsem kažejo na odnose posameznih štipendi
torj e v do kadrovanja5 s tem b i lahko vsem študentom, k i so kot 
bodoči strokovnjaki v komuni potrebni, z a g o t o v i l i ustrezne 
materialne pogoje za študij 

. omogočil štipendiranje kadrov za neproduktivne dejavnosti 
(šolstvo., socialne službe) '. 



- omogočil štipendiranje talentov 
- spodbudil i n pospešil načrtno kadrovsko p o l i t i k o v občini. 
Ugotavljamo, da ta a k c i j a n i uspela predvsem zato, ker 

nismo i m e l i konkretnega predloga«, kako naj b i se sredstva 
zbirala«. Študentje takega predloga ne moremo p r i p r a v i t i ^ ker 
nam to študijske obveznosti ne dopuščajo i n ker premalo po
znamo ekonomske mehanizme v občini«. 

Našo pobudo so družbeno politične organizacije l e formal
no podprle, občinski organi pa so s t o r i l i p r v i korak« Delovne 
organizacije ideje niso v c e l o t i zavračale« Pogoj za nadaljnje 
razpravljanje pa b i b i l konkretno izdelan načrt«. 

Študentje i d r i j s k e občine zahtevamo od občinske skupščine, 
da skupno z našimi predstavniki strokovno prouči možnosti za 
ustanovitev skupnega štipendijskega sklada i n i z d e l a dokončen 
predlog. Ta naj se pošlje v proučitev samoupravnim organom 
vseh delovnih organizacij v občini, k i že štipendirajo a l i pa 
nameravajo štipendirati študente na visokošolskih zavodih«, 
Kasneje naj se organizira posvet predstavnikov delovnih orga
n i z a c i j i n študentov, na katerem naj b i se ta predlog s p r e j e l 
a l i pa z a v r n i l z ustreznimi utemeljitvami. Prav tako pa priča
kujemo, da bodo to ak c i j o aktivno podprle vse družbeno p o l i 
tične organizacije v občini«, 

Že d a l j časa kritično (deklarativno načelo-praksa) zasl e 
dujemo družbenopolitične i n gospodarske premike v našem širšem 
družbenem kot tu d i v občinskem merilu. Kaša stališča o sploš
nem jugoslovanskem političnem kakor t u d i gospodarskem stanju 
smo obrazložili že letos v a p r i l u članoma CK 2KS, kasneje pa 
tu d i občinskemu komiteju ZKS«, 

Dejavnost v občini t>mo usm e r i l i najproj na razčiščevanje 
odnosov med klubom i n družbenopolitičnimi organizacijamio Re
z u l t a t tega je„ da ima Klub i d r i j s k i h študentov svojega pred
stavnika v odboru SZDL i n v k o m i s i j i za idojna vprašanja p r i 
občinskem komiteju ZKS. Kasneje smo mnogo r a z p r a v l j a l i o ne
ka t e r i h konkretnih političnih«, gospodarskih i n kul t u r n i h pro
blemih v občini«, 

Na več sestankih na občinskem komiteju ZKS i n SZDL smo 
op o z a r j a l i na neurejene razmere v nekaterih p o d j e t j i h (n<,prG komunalno podjetje, tovarna 2 2 a j u l i j ) s 

- vodilna delovna mesta so zasedena z ljudmi z neustrezno 
izobrazbo 

- s i s t e m a t i z a c i j a delovnih mest je neprimerna potrebam 
- organizacija dela je slaba 
- osebna odgovornost n i postavljena« 
Prav tako smo na teh sestankih razmišljali o razmerah na 

drugih področjih družbenega razvoja (k u l t u r a , šolstvo, o ne
zaposlenosti t o delu kluba mladih) i n spodbujali k i n t e n z i v 
nejšemu Iskanju rešitev«, Predlagali smo, naj SZDL z ak c i j o 
med občani doseže drugačno d e l i t e v občinskih proračunskih 
sredstev i n tako s tem dodeli nekaterim zapostavljenim dejav
nostim (kulture, mladinska organizacija) večja sredstva. 

Na v o l i t v a h novega predsednika občinskega odbora SZDL je 
naš predstavnik glasoval p r o t i - Kasneje so nekateri člani od
bora osebno podrobno obrazložili stališča kluba o postopku 
volitev«, 

Že d a l j časa ugotavljamo splošno a p o l i t i z a c i j o občanbv^ 
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nedelavnost i n nemeč t e r pomanjkanje samoiniciative družbe
nopolitičnih organizacij (predvsem nekaterih komisij) t e r 
zaskrbljujoče stanje družbene zavesti na vasi:. Glede na t a 
ke ugotovitve smo se že pred prvim majem do g o v o r i l i z ob
činskim komitejem ZKS, da napravi analizo o političnem stanju 
v občini, k a j t i prepričani smo, da .je l e na podlagi objektiv
nih i n strokovnih a n a l i z možno i s k a t i rešitve« Do danes ana
l i z e še nismo d o b i l i o Zdi se nam, da je ta naša zahteva po 
četrtem plenumu še b o l j utemeljena« 

Zahtevamo, da se p r i s t o p i k strokovni i n o b j e k t i v n i ana
l i z i ̂ političnega i n družbenega stanja v Idriji«, 

študentje i d r i j s k e občine zahtevamo, da družbenopolitič
ne organizacije v občini z večjo mero prizadevnosti iščejo 
take oblike aktivnega združevanja občanov, k i bodo omogočale 
i n s t i m u l i r a l e sproščeno izražanje mnenj, stališč i n oprede
l j e v a n j do vseh živih problemov, k i tarejo našo družbo« 

Kulturno življenje v i d r i j s k i občini je v sklopu obče 
slovenske tovrstne problematike r e l a t i v n o enako slovenskemu 
povprečju malega mesta« To povprečje je nizko. Ugotavljamo, 
da je kulturno življenje v I d r i j i v glavnem omejeno na go
stovanja različnih umetniških skupin« Ta gostovanja so s i c e r 
hvale vredna, združena pa so z v e l i k i m i finančnimi i z d a t k i 
i n zato v okviru majhnih možnosti redka. Tvorna kulturna de
javnost je zaobsežena l e z godbo na pih a l a , k i jo finančno 
podpira sindikat RŽS, kulturno skupino KAPLJE, k i se samofi-
nancirajo,ter filmskim amaterskim klubom« Omembe vredna je 
tudi samorastniška zagrizenost nekaterih vaških l j u b i t e l j e v 
kulture, k i še v z t r a j a j o na t r h l i h deskah vaških odrov* Ob
čudovanja so vredni T 

Številna kulturna vprašanja pa se rešujejo s t i h i j s k o 
(repertoarna filmska p o l i t i k a , načini udejstvovanj preosta
l i h vaških prosvetnih društev, načrtno spremljanje k u l t u r n i h 
potreb našega prebivalstva itd«) Te ugotovitve se v ničemer 
ne dotikajo t i s t i h , k i i z iskrenega 1 j u b i t e l j s t v a na k u l t u r 
nem področju še delajo« I d r i j s k i študentje j i h občudujemo i n 
se jim zahvaljujemoo 

S prizadetostjo ugotavljamo, da je letošnji občinski pro
račun namenil c e l o t n i k u l t u r n i dejavnosti v občini I d r i j a 
(razen knjižnici) baje l e 3 0 * 0 0 0 K«din« Mnenja smo, da taka 
vsota še zdaleč ne more z a d o s t i t i kulturnim potrebam naših 
občanov, predvsem pa naše mladine« 

Ugotavljamo, da se naša vaška i n mestna mladina v pre
cejšnjem številu zateka v krčme , k j e r popiva i n se izživlja 
v nekulturni zabavi, kar kvarno v p l i v a na razvoj mlade oseb
n o s t i , še b o l j pa na k u l t u r n i nivo družbe« Mladina, k i po
stopa* po g o s t i l n a h i n je onstran vsakršnega lastnega k u l t u r 
nega bivanja, nikdar ne bo sposobna nadaljevati bogate k u l 
turne amaterske dediščine prebivalcev naših n a s e l i j , os 0 t a ka mladina nikdar ne bo sposobna prevzeti nikakih samouprav-
I j a v s k i h dolžnosti, še manj pa v t e j v l o g i odgovorno d e l i t i 
sredstva kulturi« Menimo, da je kultura p o g l a v i t n i način p r i 
preprečevanju omenjenih anomalij posameznika i n družbe«, Vpra
šujemo pa se, če se tega zavedajo t u d i l j u d j e , k i sredstva 
k u l t u r i d e l i j o , naj bo to na občini, rudniku a l i kjerkoli«, 
Doslej tega niso dokazali« Zahtevamo, da občinska skupščina, 



družbene organizacije, odgovorni Činitelji p r i vseh p o d j e t j i h 
sprejmejo na znanje naše ugotovitve t ^ r j i h s vso odgovornostjo 
proučijo i n rešijo po s v o j i h možnostih, k i niso do kraja i z k o r i 
ščene. 
JPTlpojabajuy dniš ty_a_: Sredstva za kulturne dejavnost v občini ne 
gredo iz občinskega proračuna, ampak i z sklada za društvene dejav
n o s t i e - Razumljivo j e , da r e s o l u c i j e nismo i m e l i pravice spremi
n j a t i n i t i v vsebinskem n i t i v stilističnem'pogledu. 
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